

国际法研究

(双月刊)

2022年第2期

(总第48期)

目 录

专 稿

法治“一带一路”的内涵与构建路径 王灵桂(3)

中国国家豁免立法中的对等原则：概念内涵、法理依据及制度设计 徐 树(21)

《海牙判决公约》国家豁免问题的谈判与启示 何其生(40)

论国际仲裁中国家放弃豁免条款的效力 杜焕芳 段鑫睿(53)

国际法院对当事国专家意见证明价值的评估 孔令杰 刘聪聪(71)

低轨巨型星座的国际空间法问题分析 王国语 卫国宁(84)

塑料废物跨境转移的国际法律规制

——以《巴塞尔公约》塑料废物修正案为视角 王玫黎 陈 悦(98)

世界贸易组织争端解决机制的“造法”困境 孙嘉珣(113)

CONTENTS

Promoting the Rule of Law on the “Belt and Road” Initiative; Rationale and Approaches	<i>Wang Linggui</i> (3)
The Principle of Reciprocity in China’s State Immunity Legislation; Conceptual Meaning, Legal Basis and Institutional Design	<i>Xu Shu</i> (21)
Negotiations of the HCCH 2019 Judgments Convention on State Immunity and Its Inspiration	<i>He Qisheng</i> (40)
On the Effect of State’s Waiver of Immunity Clauses in International Arbitration	<i>Du Huanfang and Duan Xinrui</i> (53)
Evaluation of the Probative Value of Party-appointed Expert Opinion by the International Court of Justice	<i>Kong Lingjie and Liu Congcong</i> (71)
Analysis of the International Space Law Issues of LEO Mega-Constellation	<i>Wang Guoyu and Wei Guoning</i> (84)
On the International Legal Regulation of Transboundary Movement of Plastic Waste; From the Perspective of the Basel Convention Plastic Waste Amendments	<i>Wang Meili and Chen Yue</i> (98)
The Law-Making Dilemma of the Dispute Settlement System of the WTO	<i>Sun Jiaxun</i> (113)